

Influenza

Hong Kong (3 August 1992).¹ Sporadic cases of influenza continued to be diagnosed in June and July. A few cases of influenza A of H3N2 and H1N1 subtypes and influenza B have been confirmed in the laboratory.

South Africa (21 August 1992).² The number of influenza A and B virus isolates in the Johannesburg area decreased in July with the last isolate being reported on 1 August. Influenza A remained the most common type through the season and all viruses further investigated were of H3N2 subtype. The absenteeism in schools increased and reached the upper limit of the expected rate in mid-June. Very low influenza activity has been detected in the Cape area in community surveillance programmes and monitoring in homes for the elderly. A few cases of influenza have been diagnosed in Natal Province and in Pretoria.

¹ See No 25, 1992, p 191

² See No. 31, 1992, p. 233.

Grippe

Hong Kong (3 août 1992).¹ Des cas sporadiques de grippe ont continué à être diagnostiqués en juin et en juillet. Quelques cas de grippe A, des sous-types H3N2 et H1N1, et de grippe B ont été confirmés au laboratoire.

Afrique du Sud (21 août 1992).² Le nombre d'isolements de virus A et B dans la région de Johannesburg a diminué en juillet, le dernier isolement étant signalé le 1^{er} août. La grippe A est restée le type de grippe le plus courant cette saison et tous les virus étudiés étaient du sous-type H3N2. L'absentéisme scolaire s'est accru et a atteint la limite supérieure du taux prévu à la mi-juin. Une activité grippale très faible a été détectée dans la région du Cap dans le cadre de programmes de surveillance communautaire et de surveillance dans des maisons de retraite. Quelques cas de grippe ont été diagnostiqués dans le Natal et à Pretoria.

¹ Voir N° 25, 1992, p. 191.

² Voir N° 31, 1992, p. 233.

AUTOMATIC TELEX REPLY SERVICE

for

Latest Available Information on Communicable Diseases

Telex Number 415768 Geneva

Exchange identification codes and compose:

ZCZC ENGL (for reply in English)

ZCZC FRAN (for reply in French)

SERVICE AUTOMATIQUE DE RÉPONSE PAR TÉLEX

pour

les dernières informations sur les maladies transmissibles

Numéro de télex 415768 Genève

Faire échange d'indicatifs et composer le code:

ZCZC ENGL (pour une réponse en anglais)

ZCZC FRAN (pour une réponse en français)

Articles appearing in the *Weekly Epidemiological Record* may be reproduced without prior authorization, provided due credit is given to the source.

Les articles paraissant dans le *Relevé épidémiologique hebdomadaire* peuvent être reproduits sans autorisation préalable, sous réserve d'indication de la source.